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Č. j.: karek/0043/24 

 

 

Akademický senát Univerzity Pardubice 

 

Z Á P I S 

z 13. zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice, 

konaného dne 28. května 2024 v hybridní formě v zasedací místnosti rektorátu 

 

Přítomni: dle prezenční listiny celkem 30 senátorů z celkového počtu 43 (viz příloha).  

(19 senátorů přítomno prezenčně, 11 senátorů online) 

 

Program zasedání: 

 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

2. Schválení pravidel pro hybridní zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

3. Schválení programu zasedání.  

4. Informace o činnosti předsednictva Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

5. Dodatek ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 

souvisejících činností Univerzity Pardubice za rok 2023. 

6. Výroční zpráva o činnosti Univerzity Pardubice za rok 2023. 

7. Výroční zpráva o hospodaření Univerzity Pardubice za rok 2023. 

8. Žádost o předchozí souhlas ke jmenování členky Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity 

Pardubice. 

9. Návrh Statutu Fakulty elektrotechniky a informatiky Univerzity Pardubice. 

10. Různé. 

 

Na začátku hybridního zasedání bylo přítomno 30 senátorů. 

Předseda Akademického senátu Univerzity Pardubice (dále jen „AS UPCE“ nebo „senát“) 

Ing. Petr Bělina, Ph.D., zahájil 13. zasedání AS UPCE, přivítal přítomné senátorky a senátory, 

rektora, vedení Univerzity Pardubice (dále jen „UPCE“ nebo „univerzita“) a hosty. Předseda 

dr. Bělina informoval, že dnešní zasedání je hybridní. Na začátku proběhla jmenovitě kontrola 

senátorů přihlášených online. Bylo sděleno, že kvorum pro usnášeníschopnost AS UPCE a 

schválení usnesení je 22 senátorů/hlasů. Zasedání se distančně zúčastnil nový senátor za FEI 

Ing. Dominik Štursa. 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

Navržení skrutátoři pro toto zasedání Ing. Karel Juryca, Ph.D. a Mgr. Pavel Brebera, Ph.D., 

byli schváleni následným hlasováním.  

 

Hlasování se účastnilo 30 senátorů. 



Akademický senát Univerzity Pardubice, Studentská 95, Pardubice 532 10                                         2 

 

Výsledek hlasování: 27 PRO, 0 PROTI, 3 SE ZDRŽELI. 

 

Ve 14:13 hodin se připojil Ing. Jan Panuš, Ph.D. Prezenčně přítomno 20 senátorů, 11 online. 

Celkem 31 senátorů. 

2. Schválení pravidel pro hybridní zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

Předseda AS UPCE dr. Bělina uvedl, že Pravidla pro hybridní zasedání AS UPCE byla 

poskytnuta senátorům před zasedáním. K tomuto materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky 

a neproběhla žádná diskuse. Dr. Bělina vyzval k hlasování. 

 

Hlasování se účastnilo 31 senátorů. 

Výsledek hlasování: 31 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Pravidla pro hybridní zasedání AS UPCE byla schválena. 

3. Schválení programu zasedání. 

Dr. Bělina informoval, že program zasedání obdrželi senátoři v předstihu jako součást 

pozvánky na zasedání. Pozvánka na 13. zasedání AS UPCE byla zveřejněna na intranetu i 

vnějších webových stránkách UPCE. Senátoři byli seznámeni s programem zasedání a 

požádáni o případné doplnění programu. Nikdo nevznesl žádné návrhy ani připomínky, tedy 

dr. Bělina vyzval senátory k hlasování. 

 

Hlasování se účastnilo 31 senátorů. 

Výsledek hlasování: 31 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Program zasedání byl schválen. 

 

4. Informace o činnosti předsednictva Akademického senátu Univerzity Pardubice.  

 

Dr. Bělina uvedl bod č. 4 programu a informoval přítomné ohledně proběhlé činnosti 

předsednictva AS UPCE. Zmínil přípravu programu zasedání AS UPCE a taktéž informoval o 

výjezdním zasedání předsednictva AS UPCE do České Třebové a Litomyšle dne 24. května 

2024, jehož náplní byla prohlídka a představení pracovišť DFJP a FR. Dále nastínil diskusi nad 

aktuálními otázkami AS UPCE, především:  

- předkládání materiálů vs. čas na projednání v AS UPCE;  

- úprava volebního řádu AS UPCE – počet senátorů AS UPCE a zastoupení jednotlivých 

fakult;  

- volba rektora UPCE v roce 2025; 

- financování aktivit studentů v rámci SK RVŠ (zahraniční výjezdy).  

Doplnil, že další diskuse k těmto tématům a případné zodpovězení dotazů proběhne v rámci 

bodu 10. Různé. 
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5. Dodatek ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 

činností Univerzity Pardubice za rok 2023. 

 

Dr. Bělina uvedl bod č. 5 a předal slovo předkladateli tohoto materiálu rektorovi prof. Čapkovi, 

který je zároveň předsedou RVH UPCE, která materiál vypracovala. Rektor prof. Čapek se ujal 

slova, stručně materiál představil a zmínil, že v rámci projednávání tohoto materiálu 

s jednotlivými grémii nebyly vzneseny žádné připomínky. Vystoupil předseda Komise pro 

studium a tvůrčí činnost AS UPCE Ing. Jiří Šlapák, který sdělil, že komise nevznesla 

k předloženému materiálu žádné připomínky a návrh doporučuje ke schválení.  

 

Návrh na usnesení: 

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schvaluje Dodatek ke Zprávě o vnitřním 

hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Univerzity Pardubice za rok 

2023 v předloženém znění. 

 

Hlasování se účastnilo 31 senátorů. 

Výsledek hlasování: 31 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

 

6. Výroční zpráva o činnosti Univerzity Pardubice za rok 2023. 

 

Dr. Bělina uvedl bod č. 6. Předkladatelem návrhu je rektor prof. Čapek, garantem je doc. Liběna 

Černohorská. Po úvodním slovu rektora vystoupila doc. Černohorská, která seznámila přítomné 

s obsahem předkládaného materiálu a průběhem jeho schvalování. Informovala, že materiál byl 

projednán v rámci vedení UPCE, rozšířeného vedení UPCE, Vědecké rady UPCE a v rámci 

komisí AS UPCE. Po schválení Akademickým senátem UPCE bude materiál předložen ještě 

k projednání Správní radě UPCE. 

Dr. Bělina vyzval předsedu Komise pro studium a tvůrčí činnost AS UPCE k vyjádření 

stanoviska. Ing. Jiří Šlapák sdělil, že všechny připomínky komise byly vysvětleny, případně 

doplněny a zapracovány, a následně schváleny komisí, která tímto Výroční zprávu o činnosti 

UPCE za rok 2023 doporučuje ke schválení. 

Dr. Bělina následně informoval o změnách v předloženém materiálu, se kterými byli senátoři 

seznámeni prostřednictvím e-mailu dopoledne v den zasedání senátu. Senátoři také obdrželi 

samostatný dokument se shrnutím provedených změn. 

Dr. Bělina vyzval k rozpravě. 

O slovo se přihlásil Ing. Jiří Šlapák, který podal ještě podrobné vysvětlení, čeho konkrétně se 

uvedené změny týkaly. 

Rozprava byla ukončena a dr. Bělina vyzval k hlasování. 

 

Návrh na usnesení: 

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schvaluje Výroční zprávu o činnosti 

Univerzity Pardubice za rok 2023 ve znění úprav, které byly dohodnuty při projednání materiálu 

v Komisi pro studium a tvůrčí činnost Akademického senátu Univerzity Pardubice. Upravené 
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znění Výroční zprávy o činnosti Univerzity Pardubice za rok 2023 ve formátu revizí s 

vyznačenými změnami je obsaženo v Příloze č. 3. 

 

Hlasování se účastnilo 31 senátorů. 

Výsledek hlasování: 30 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

 

7. Výroční zpráva o hospodaření Univerzity Pardubice za rok 2023. 

 

Dr. Bělina uvedl bod č. 7. Návrh předložil rektor prof. Čapek, garantem je Ing. Petr Gabriel, 

MBA. Po úvodním slovu předkladatele návrhu se ujal slova garant Ing. Gabriel, který podal 

podrobné informace k předkládanému materiálu a seznámil s výsledkem nezávislého auditu 

účetní závěrky hospodaření UPCE za rok 2023.  

Dr. Bělina následně sdělil stanovisko Ekonomické komise AS UPCE, která projednala Zprávu 

o hospodaření UPCE za rok 2023 per rollam. Komise nevznesla ke zprávě žádné připomínky a 

doporučuje ji Akademickému senátu UPCE ke schválení.  

Rektor prof. Čapek ještě doplnil a upřesnil, že z rezervy rozpočtu UPCE byla čerpána částka 

1 457 174,40 Kč na pokrytí provozních potřeb Fakulty restaurování UPCE. Zároveň byla 

učiněna opatření, aby hospodaření FR bylo v roce 2024 vyrovnané. 

Dr. Bělina vyzval k diskusi. Žádné připomínky ani dotazy nebyly vzneseny, tudíž se přešlo 

k hlasování. 

 

Návrh na usnesení: 

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schvaluje Výroční zprávu o hospodaření 

Univerzity Pardubice za rok 2023 v předloženém znění. 

 

Hlasování se účastnilo 31 senátorů. 

Výsledek hlasování: 31 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

 

8. Žádost o předchozí souhlas ke jmenování členky Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity 

Pardubice. 

 

Dr. Bělina uvedl bod č. 8 a předal slovo rektorovi prof. Čapkovi. Rektor přítomné obeznámil s 

rezignací prof. Kalendy na post člena RVH UPCE. Uvedl, že na toto uvolněné místo byla 

navržena Vědeckou radou UPCE prof. Šulcová.  

Dr. Bělina uvedl, že senátoři dostali do svých e-mailových schránek CV prof. Šulcové. 

Diskuse na toto téma neproběhla, a proto se přešlo k tajnému hlasování o jméně. 

 

Tajné hlasování o jméně: 

 

Hlasování se účastnilo 31 senátorů. 

Výsledek hlasování: 27 PRO, 0 PROTI, 4 SE ZDRŽELI. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh kandidátky byl přijat. 
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Návrh na usnesení: 

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a vydává předchozí souhlas se jmenováním 

prof. Ing. Petry Šulcové, Ph.D., členkou Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice. 

 

Hlasování se účastnilo 31 senátorů. 

Výsledek hlasování: 31 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh na usnesení byl přijat 

 

9. Návrh Statutu Fakulty elektrotechniky a informatiky Univerzity Pardubice. 

Dr. Bělina uvedl bod č. 9. Předkladatelem návrhu je doc. Ing. Michael Bažant, Ph.D., garantem 

je děkan fakulty FEI doc. Ing. Petr Doležel, Ph.D. Děkan doc. Doležel podrobně vysvětlil a 

obeznámil přítomné se změnami, ke kterým dochází. Následně vyzval dr. Panuše, aby se ujal 

slova a informoval o projednání tohoto materiálu v AS FEI dne 16. května 2024. 

Dr. Bělina následně předal slovo předsedovi Legislativní komise AS UPCE dr. Šmídovi, který 

přednesl její stanovisko. Legislativní komise AS UPCE projednala per rollam návrh Statutu FEI 

a doporučuje jej ke schválení v předloženém znění. 

 

Návrh na usnesení: 

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schválil Statut Fakulty elektrotechniky 

a informatiky Univerzity Pardubice v předloženém znění. 

 

Hlasování se účastnilo 31 senátorů. 

Výsledek hlasování: 30 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat 

 

10.  Různé. 

V bodu různé informoval dr. Bělina o rezignaci Ing. Jiřího Šlapáka na post senátora a poděkoval 

mu za dosavadní úspěšnou činnost. Rektor prof. Čapek se připojil k poděkování a rovněž 

poděkoval za vzájemnou spolupráci. 

Dr. Bělina otevřel diskusi. 

Nejprve se přihlásil doc. Culek, který se zajímal o termín dokončení oprav prasklého 

vodovodního potrubí u pavilonu D. Kvestor Ing. Gabriel dotaz zodpověděl. 

Dále se o slovo postupně přihlásili Štěpán Vrubel, dr. Bělina, doc. Culek a Mgr. Rozen, kteří 

se všichni dotazovali rektora prof. Čapka na kauzu doc. Vladimíra Němce z DFJP a zajímali 

se, jak bude tato situace v rámci univerzity řešena. Rektor prof. Čapek na dotazy všech postupně 

odpověděl. 

Další dotaz, který se týkal údržby zeleně, vznesl Ing. Leinweber. Na tuto otázku odpověděl 

kvestor Ing. Gabriel. 

Následně rektor prof. Čapek informoval o proběhlých jednáních s MŠMT, zejm. ohledně 

prostředků určených pro VVŠ na kohezi mezd, a zmínil, že po dohodě s předsednictvem AS 

UPCE bude pravděpodobně na konci června 2024 svoláno zasedání AS UPCE k projednání 

změn Vnitřního mzdového předpisu. 
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V 15:10 hodin opustil senát Ing. Petr Leinweber. Prezenčně přítomno 19 senátorů, 11 online. 

Celkem 30 senátorů. 

 

Dr. Bělina závěrem podal informace ohledně RVŠ. Uvedl, že v současné době probíhá finální 

připomínkování a vypořádávání připomínek k metodice hodnocení VŠ v oblasti vědy M25+.  

 

Vzhledem k tomu, že se již do debaty nikdo další nepřihlásil, ukončil předseda dr. Bělina 

zasedání a informoval o termínu dalšího řádného zasedání AS UPCE, které je plánováno na 

8. října 2024 a bude taktéž v hybridní formě. Zároveň avizoval možné svolání zasedání 

AS UPCE v průběhu června 2024, jak již předeslal rektor prof. Čapek. Následně poděkoval 

všem přítomným za účast a zasedání AS UPCE bylo tímto ukončeno. 

 

 

Zapsala: Bc. Štěpánka Stryková 

 

                                                                   Ing. Petr Bělina, Ph.D. 

                                                                        předseda AS UPCE      


